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Spørgsmål 

Ministeren henviser i EFK alm. del – svar på spm. 27 til EFK alm. del – svar på spm. 22. 

Vil ministeren præcisere, i hvilket omfang andre virksomheder med datakøling kan opnå 

lignende reduktion i afgifter som Apples datacenter, såfremt de også kobler en varme-

pumpe på køleanlægget, og hvor stort et årligt provenutab dette samlet vil kunne udløse i 

elafgifterne for staten? 

 

Svar 

Som det fremgår af mit svar på EFK, alm. del, spørgsmål 22, er der i forbindelse med 

etableringen af Apples datacenter ikke iværksat tiltag, som indebærer en særlig begunsti-

gelse for datacentre. Der er således ikke udviklet en model, som indebærer nedsatte eller 

reducerede afgifter for datacentre. Derimod er der tale om generelle regler, der har været 

gældende i årevis, og som kan anvendes af alle virksomheder, hvis virksomheden ønsker 

det.  

 

Da der ikke er foretaget ændringer i den gældende lovgivning, er der ikke tale om mer- 

eller mindreprovenu i relation til brug af varmepumper. Mht. overskudsvarme kan prove-

nuet fra de samlede energiafgifter falde eller stige afhængigt af, hvilken type varmepro-

duktion overskudsvarmen eventuelt fortrænger.  
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